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Rusk§ nebo ġv®dsk§? Zd§ se ale, ģe Babiġ z toho, 

ģe mu Zeman cpe do postele Okamuru, pŚ²liġ 

radost nem§.  

Charaġ·, 

Miloġ! 

Prezident vzal Okamuru na 

milost 
 
Ještě před týdnem prohlásil prezident Miloš Zeman, že 

Ăodeb²r§ñ Tomio Okamurovi svoji přízeň, protože 

SPD hlasovala ve Sněmovně pro návrh, aby do 
budoucna musel mít hradní kancléř prověrku na přísně 

tajné. Co bylo včera, dnes už neplatí. 

 
Prezident doporučil Andreji Babišovi, aby dále o vládě 

jednal s komunisty a okamurovci. 

Jenomže, zhruba třetina poslanců ANO má problém se 

spojením s extremistickým hnutím SPD. Už dříve řekli 
někteří další poslanci z hnutí ANO, že než s 

Okamurou, tak to raději usilovat o předčasné volby: 

Byli to pardubický lídr Martin Kolovratník nebo 
moravskoslezský hejtman Ivo Vondrák. Z řad vládního 

kabinetu jsou nejvíc slyšet ministr zahraničí a 

místopředseda ANO Martin 
Stropnický nebo ministr 

spravedlnosti Robert 

Pelikán, který už raději 

oznámil, že v příští vládě 
nebude. Ve vládě 

podporované 

Okamurovými extrémisty 
nechce být už ani ministr 

dopravy Ťok.  

 

Andreji Babišovi se celkem 
pochopitelně nepodařilo 

tyto politiky svého hnutí 

přesvědčit, že podpora od 
extremistů, jak ji 

doporučuje prezident 

Zeman, není tak strašná. 
Jenomže to komplikuje 

situaci i jemu samotnému 

to však maří plány. 

Doposud se jako premiér snažil v Bruselu vystupovat 

jako liberál a spolehlivý spojenec. 
 

Teď by musel svým partnerům složitě vysvětlovat, 

proč svůj kabinet opírá o hlasy SPD, jež chce Česko 

vyvést z Evropské unie, nebo o komunisty, kteří zase 
usilují o vystoupení země z NATO. 

Kromě těchto zásadních zahraničněpolitických témat si 

ovšem aliance ANO, SPD a KSČM velmi dobře 
rozumí. Vždyť už také v různých věcech neformálně 

funguje od loňských voleb. 

 
Okamura s Filipem se s pomocí ANO stali 

místopředsedy Sněmovny a jejich lidé získali další 

významná křesla v parlamentu. SPD a KSČM oplátkou 

zase ochotně pomáhají Babišovi z nejrůznějších potíží. 
Například vždy přispěchaly premiéra v 

demisi bránit před útoky opozice, a 

to blokováním sněmovních schůzí 
svolaných k rozsáhlým 

personálním rošádám nebo k 

situaci v GIBS. 

 
Ale co je možná nejdůležitější: 

Spojenectví trojice ANO, SPD 

a KSČM je autentické, protože 
všechny tři jsou protestní hnutí 

zpochybňující polistopadový 

vývoj a dosavadní zvyklosti. 
Právě tyto tři subjekty v 

prezidentské volbě 

podporovaly Miloše Zemana. 

Jde tedy o logickou sestavu. 
 

Je samozřejmě možné, že 

hrozící svazek s Okamurou a 
Filipem je jen předstíraný a má 

posloužit jako nátlak na ostatní 

demokratické strany, aby byly 
povolnější.  
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Babiše do koše 

Téměř pozapomenuté heslo z listopadu 1989 „Miloġe 
do koġeñ ožilo znovu po téměř třiceti letech. S drobnou 

změnou. Dav už nevolal po odstoupení Milouše 

Jakeše, ale protestoval proti předsedovi hnutí ANO a 

předsedovi vlády v demisi Andreji Babišovi.  

Stovky až tisíce lidí se v pondělí večer sešly v téměř 

dvaceti městech po celé republice, aby protestovaly 

proti trestně stíhanému premiérovi v demisi Andreji 

Babišovi (ANO) a jeho vládě.  

Největší shromáždění se konalo v Praze, kde 
demonstrovalo několik tisíc lidí. Po zhruba hodinovém 

protestu, který skončil zpěvem české hymny v podání 

Dagmar Peckové, se asi dvě stovky převážně mladých 
demonstrantů přesunuly k Pražskému hradu. Po chvíli 

skandování svůj protest na Hradčanském náměstí 

ukončili; vstup do areálu Hradu hlídala policie. 

Někteří účastníci se vyhraňovali také vůči prezidentovi 

Miloši Zemanovi a předsedovi SPD Tomiu 

Okamurovi.  

Podobné akce se v pondělí konaly ve dvacítce českých 

měst. Na centrálním Masarykově náměstí v Ostravě se 

sešlo několik stovek lidí. U katedrály svatého 
Bartoloměje v Plzni se sešly stovky lidí všech 

věkových skupin, včetně místních politiků z různých 

stran. Babišovi kritici uváděli, že vláda bez důvěry 

provádí čistky, že v jejím čele je trestně stíhaný 
premiér, podle některých vláda hledá podporu u 

komunistů a rasistů. 

V Hradci Králové se shromáždění na Masarykově 

náměstí zúčastnilo několik set lidí. Babiš v pondělí 
shodou okolností právě Královéhradecký kraj s dalšími 

ministry navštívil. Na závěr návštěvy kraje Babiš řekl, 

že demonstrující nechtějí vést debatu a argumentovat. 

"Pro mŊ je podstatn® ļ²slo, ģe n§s volilo 1,5 milionu 

lid²," řekl Babiš novinářům. 

Několik set lidí se zapojilo do protestů v Ústeckém 
kraji. Více než stovka lidí se shromáždila na náměstí 

Míru ve Zlíně. V Olomouci se 400 až 500 lidí 

shromáždilo u Sloupu Nejsvětější Trojice v Olomouci. 

V Karlových Varech desítky lidí podepisovaly petici 
proti krokům vlády v demisi a prezidenta Miloše 

Zemana. 

Ať nelezou do Sněmovny a 

slejzají se doma. 
 
Babiš řekl, že si chce vyslechnout názor hnutí, 

předsednictva, výboru, europoslanců, hejtmanů a 

primátorů. Informovat je hodlá o průběhu dosavadního 
vyjednávání. Minulý týden zkrachovaly rozhovory 

mezi ANO a ČSSD o koaliční menšinové vládě 

podporované KSČM.  
 

Proč se ale vedení hnutí ANO sešlo v Poslanecké 

sněmovně, aby projednalo radu prezidenta Miloše 

Zemana, který Babišovi doporučil, aby ANO jednalo o 
vytvoření kabinetu s KSČM a s hnutím Svoboda a 

přímá demokracie.  

 
Jednání o postojích a názorech členů vedení hnutí 

ANO nemá s Poslaneckou sněmovnou nic společného 

a ne všichni z vedení ANO jsou poslanci, poslanců tam 
bylo jen pár. 

 

Ať se tedy napříště slejzají v zasedačce Agrofertu 

v Praze na Chodově nebo rovnou na Čapím hnízdě, ale 
nelezou do Poslanecké sněmovny. Nebo budou mít 

příště svůj sjezd na Pražském hradě? 

 
Chovají se jako komunisté, ale Thunovský palác ve 

Sněmovní ulici snad ještě Babišovi nepatří.  
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Marxista dorazil na kole 

BritskĨ ministr zahraniļ² Boris Johnson oznaļil vŢdce 
britsk® opozice Jeremy Corbyna za "uģiteļn®ho idiota 
Kremlu" v souvislosti s af®rou rusk®ho agenta Sergeje 

Skripala. 
 

Podle Johnsona vůdce labouristů dodává moskevské 

propagandě věrohodnost. Corbyn si naopak myslí, že 

Johnson se zesměšnil špatnou interpretací informace, jež 

mu poskytli odborníci na chemické zbraně. Skripala a 

jeho dcera Julija byli začátkem března vystaveni na jihu 

Británie silnému vojenskému jedu označovanému jako 

Novičok. 

 

Nadšený cyklista a 

zahrádkář marxista 

Corbyn v září 2015 při 

své kandidatuře na 

post předsedy Labour 

Party slíbil, že 

labouristům vrátí 

zašlou slávu z let 

jejich boje proti 

Železné lady. To se 

mu zatím ani zdaleka 

nepovedlo.  

Corbyn je znám jako 

představitel krajně 

levicového křídla 

strany a zastánce 

znárodňování a 

jednostranného 

jaderného odzbrojení Británie. Během studené války 

několikrát sešel s československými agenty. Tehdejší 

labouristický poslanec měl podle složky krycí přezdívku 

COB a s pracovníkem StB se sešel nejméně třikrát. 

Československého agenta s Corbynem seznámili 

ultralevicoví aktivisté Tony Gilbert a Sandra Hodgson.  

 

Jedním ze stěžejních bodů je pro Corbyna určitá forma 

zestátnění části britského průmyslu. To by se mělo týkat 

zejména železniční dopravy a velkých energetických 

firem. Je proti utahování opasku v sektoru veřejných 

výdajů. Peníze do státní kasy by chtěl dostat 

důslednějším výběrem daní. 
V zahraniční politice Corbyn volá po radikálních 

změnách a razantně odmítá nasazení armády. ĂMus²te 

mluvit s kaģdĨm, abyste zajistili m²r,ñ prohlašuje Corbyn, 

který je mimochodem i pro zastavení spojeneckých 

náletů na Islámský stát. Prosazuje také vystoupení Velké 

Británie z NATO či větší přijímání uprchlíků. 

Netají se sympatiemi k Rusku a například napsal, že 

Ăsnaha NATO obklopit Rusko je jedna z nejvŊtġ²ch 
hrozeb souļasnostiñ. Postup Kremlu je podle něj 

vzhledem k současnému dění pochopitelný. 

 

Pro server Russia 

Today Corbyn 

zase uvedl, že 

počínání 

Islámského státu 

je podobné tomu, 

jak se ve své 

zahraniční politice 

chovají Spojené 

státy. Corbyn se 

vyslovil pro 

omluvu za účast 

britské armády na 

invazi do Iráku v 

roce 2003; 

otevřeně také 

podporuje 

palestinské snahy 

o samostatný stát. 

Stoupence 

Hamásu a Hizballáhu na jednom ze zasedání britského 

parlamentu označil za ĂpŚ§teleñ. Je logické, že Corbyn 
nyní také odsoudil nálet USA, Francie a Británie na 

chemické enklávy Bašára Asada. 

 

Británie odpovědnost za útok na Skripala a jeho dceru 

rychle připsala Rusku, které ale vinu popírá. Ruská vláda 

a ruské státní sdělovací prostředky podle ministra 

Johnsona přinesly 29 teorií o útoku, což je obvyklý 

postup jak problém zamlžit a znepřehlednit. 
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Političtí dinosauři po třiceti 

letech: stalinistka a disident 
 
S jarem se neobjevuj² jenom navr§tivġ² se vlaġŠovky, o 

slovo se hl§s² tak® prvn² kandid§ti do sen§tn²ch voleb, 

kter® probŊhnou na podzim soubŊģnŊ s komun§ln²mi. A 
jsou to jm®na nŊkdy dost obskurn². 

 

Stalinistka do Senátu 
 

KSČM pošle do podzimních senátních voleb Martu 
Semelovou, kandidovat bude v Praze 12. Bývalá 

poslankyně v minulosti vzbudila pozornost například 

kontroverzními výroky ohledně politických procesů v 
50. letech. Zpochybnila, že přiznání Milady Horákové 

ve vykonstruovaném politickém procesu byla 

vynucená a odmítla, že v roce 1968 šlo o okupaci 
Československa. Podle ní šlo o internacionální pomoc.  

Nyní Semelová vede klub KSČM v pražském 

zastupitelstvu. Pražské komunisty povede i do 

komunálních voleb.  
 

Disident k Pirátům 
 

Polistopadový ministr vnitra a později senátor Jan 
Ruml se chce po čtrnáctileté pauze vrátit do aktivní 

vysoké politiky. U Pirátů usiluje jako registrovaný 

příznivec strany o kandidaturu do Senátu v obvodu, 

který zahrnuje okresy Rokycany a Plzeň-sever a 
západní část okresu Beroun. V současné době se konají 

primárky. O tom, zda Piráti Rumla jako svého 

kandidáta vyberou, rozhodnou příští týden členové 
strany v Plzeňském kraji elektronickým hlasováním, 

Aby byl skutečně oficiálně nominován jako kandidát, 

musí v elektronickém hlasování dostat nadpoloviční 

většinu všech hlasujících členů strany v kraji. 
 

ĂDemokratick® s²ly dost§vaj² na prdel a je potŚeba je 

stmelit a spojit a bojovat d§l,ñ shrnul jadrně bývalý 
politik, který byl členem ODS, než s spolu s Ivanem 

Filipem provedli tzv. sarajevský atentát na Václava 

Klause, svůj program. Po nezdaru vnitrostranického 
puče Ruml s Pilipem z ODS odešli a založil si Unii 

svobody.  

V roce 2010 si Ruml podal přihlášku do Strany 

zelených. Teď se pro změnu chce stát Pirátem. 
 

Že se téměř třicet let po sametové revoluci budou 

objevovat v politice takoví političtí dinosauři asi nikdo 
nečekal.  

 

Ale bohužel, je to tak 
 

Umění neodpovídat 
 

Andrej Babiġ vynik§ v tom, ģe nikdy neodpov²d§ na to, 

na co se ho nŊkdo pt§, ale vģdycky pŚevede Śeļ na to, 

kolik kde naġel penŊz. PodobnŊ Tomio Okamura m²sto 
odpovŊdi na dotaz zaļne mluvit o tom, ģe pro hnut² 

ANO je dŢleģitĨ program a ģe ho budou prosazovat 

stŢj co stŢj.  
 

Ministr zemědělství Jiří Milek je sice ve funkci 

krátkou dobu, ale umění, jak neodpovědět na 
položenou otázku se už také naučil. 

 

V rozhovoru pro MfD se ho redaktor Horáček zeptal, 

jak vysvětlí výdaje na externí poradkyni Mirku 
Čejkovou, která měl za svou práci pobírat 181 tisíc 

korun měsíčně. Pan ministr vysvětlil, že Ăza leden, 

¼nor a pŢlku bŚezna pracovala na dohodu, a ¼ļtovala 
si dvakr§t 75 tis²c korun. Nyn² jsme j² nab²dli extern² 

smlouvu, tud²ģ ģ§dn§ faktura vystavena nebyla.ñ  

 

Šmytec.  
 

Ale, na to, jak vysvětlí, že ta externí smlouva byla na 

181 tisíc měsíčně, na což se redaktor právě ptal, pan 
ministr neodpověděl a dál už si jen postěžoval na 

služební zákon, který mu znemožňuje vybrat si 

odborníky, se kterými by chtěl pracovat.  

https://zpravy.idnes.cz/odvolaci-soud-vyroky-marty-semelove-dvw-/domaci.aspx?c=A161013_075727_domaci_jkk
https://zpravy.idnes.cz/odvolaci-soud-vyroky-marty-semelove-dvw-/domaci.aspx?c=A161013_075727_domaci_jkk
https://zpravy.idnes.cz/odvolaci-soud-vyroky-marty-semelove-dvw-/domaci.aspx?c=A161013_075727_domaci_jkk
https://zpravy.idnes.cz/odvolaci-soud-vyroky-marty-semelove-dvw-/domaci.aspx?c=A161013_075727_domaci_jkk
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Hledání špendlíku ve stohu 

slámy 
 

Prezident Miloš Zeman má nelehký úkol. Najít ve více 
než miliardové Číně svého poradce, který údajně 

zmizel v čínském kriminále. Měl by mu vysvětlit, proč 

celá řada skvělých obchodů zůstala jen na 
prezidentském papíře. 

 

Dosavadní čínské investice v ČR, reprezentované 

zejména skupinou CEFC, řízenou v regionu 
J.Tvrdíkem, jsou zhruba dvakrát nižší proti tomu, co v 

Číně investovala skupina PPF či investičnímu 

programu, který tam rozjela skupina Škoda Auto, 
patřící do komplexu Volkswagen. 

 

Zdá se, že Tvrdíkovo CEFC narazilo, téměř poloviční 

podíl převzala státem vlastněná CITIC Group a Čínané 
stopli většinu nákupů. ČNB zase Číňany nepustila do 

J&T Banky a tak Tvrdík teď shání peníze na vyplacení 

miliardových úvěrů. 
 

Možná se sejdou s bývalým prezidentem CEFC Jie 

Ťien-mingem v jedné base.  

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

Slovenský historik: Babiš byl 

agent StB 
 
Slovenský historik Jerguš Sivoš z Ústavu paměti 

národa pro Forum 24: 

 
ĂSoudy povaģuj² za nejdŢleģitŊjġ² dŢkaz vlastnoruļn² 

podpis z§vazku na tajnou spolupr§ci. Podle smŊrnic 

pro pr§ci se spolupracovn²ky ļs. kontrarozvŊdky vġak 
vlastnoruļn² podpis tajn® spolupr§ce nebyl nezbytnĨ, z 

tohoto dŢvodu se z pohledu historick®ho vĨzkumu jako 

nejdŢleģitŊjġ² jev² zpr§vy poskytnut® tajnĨm 

spolupracovn²kem, z§znamy o odmŊn§ch, kter® 
obdrģel, z§znamy o schŢzk§ch v konspiraļn²ch a 

propŢjļenĨch bytech. Tyto z§znamy zŢst§vaj² 

zachov§ny v jinĨch svazc²ch i v pŚ²padŊ zniļen² svazku 
tajn®ho spolupracovn²ka, takģe jeho spolupr§ce je na 

z§kladŊ nich moģn® zrekonstruovat.  

Tajnou spolupr§ci pana Babiġe s StB dokazuje 13 
spisŢ a dokumentŢ, kter® spolu souvis² a vz§jemnŊ se 

doplŔuj² z ļasov®ho i z obsahov®ho hlediska.ñ 

 

Ano i Ne 
 

V noci na sobotu zaútočily na Sýrii USA, Británie a 
Francie v odvetě za chemický útok na syrskou Dúmu 

ze 7.4. Západ připsal útok syrskému režimu. Česká 

diplomacie považuje útok USA, Británie a Francie v 
Sýrii za jasný vzkaz těm, kdo by chtěli pokračovat v 

chemických útocích.  

 
Kromě komunistů, SPD, Pirátů (ejhle!) a částečně 

některý členů ČSSD čeští politici zásah schvalují. Proti 

se vyslovil mluvčí Miloše Zemana Jiří Ovčáček.  

 
Zásah odsoudil Irán a Rusko, které ho považuje za 

„urážku“ prezidenta Vladimíra Putina. 

 
 

 



14/2018 

 

 

 

 

Strana číslo:  6        Archív starších čísel: http://www.publicumcommodum.cz/index.php/verejny-kuryr-obcasny-tydenik 

Uštval Babiš Murína? 
 

Šéf Generální inspekce bezpečnostních sborů Michal 

Murín byl hospitalizován na speciální klinice IKEM 
v Praze. O odstoupení z funkce zatím prý neuvažuje. 

 

Na odchod Murína z funkce tlačí Andrej Babiš,ale co 

konkrétně je Murínovi vytýkáno, premiér nesdělil. Při 
jednání bezpečnostního výboru Sněmovny řekl, že 

„Mur²n podvedl vl§duò. Šéf GIBS před výborem, který 

de facto řídil Andrej Babiše a nikoliv předseda Radek 
Koten z okamurovy SPD, vypovídal v březnu, protože 

zákonodárci chtěli situaci vysvětlit. Zopakoval, že 

Babiš požaduje jeho odchod. 
 

Murín momentálně čelí kázeňskému řízení, které je 

s ním vedeno kvůli údajnému přestupku. Jeho cílem 

má být dočasné zproštění služby. Už dříve uvedl, že 
mu Andrej Babiš vyhrožoval skandalizací a trestním 

stíháním, pokud sám z funkce neodejde. Babiš se tak 

snaží získat kontrolu nad bezpečnostními složkami 
státu. A pochopitelně také nad vyšetřováním jeho 

kauzy Čapí hnízdo a případných dalších. 

 

Pelikán má alibi 
 
Tak se kdysi jmenovala protektor§tn² krimin§ln² 

komedie, vypr§vŊj²c² pŚ²bŊh loupeģe v jednom z 

praģskĨch klenotnictv². Dvojice lupiļŢ se pokus² 

nen§padnŊ zmizet, jeden z nich je vġak n§hodnŊ 
vyfotografov§n dvojic² pouliļn²ch fotografŢ. Nav²c je 

lupiļ je k nerozezn§n² podobnĨ sluġn®mu mlad®mu 

muģi Karlu Pelik§novi, se kterĨm se jist§ d²vka 
sezn§mila bŊhem nedŊln²ho vĨletu. A pr§vŊ tato 

podoba dostane nevinn®ho muģe do znaļnĨch pot²ģ². 
 
Ministr spravedlnosti se nejmenuje Karel, nýbrž 

Robert. Ne, že by něco vyloupil, ale jeho postoje 

vyvolávají řadu otazníků, také mnohdy značně 

komediálně laděných. Svého času ho Andrej Babiš 

poslal ze svého ministerstva financí, kde byl Pelikán 

ředitelem jedné ze sekcí, na ministerstvo spravedlnosti, 
Aby, coby náměstek ministryně Válkové, uklidnil 

situaci po konfliktech Válkové s její náměstkyní 

Hanou Marvanovou.  

 
Situace se stabilizovala tak, že nejdříve dostala 

vyhazov Marvanová, a pak odešla i sama ministryně 

Válková. A novým ministrem se stal – Robert Pelikán. 
Když se stal ministrem, začal vycházet velmi vstříc 

státním zástupcům, což se projevuje dodnes. Soulad 

hnutí ANO se špičkami justice v politických věcech 
přetrvává dodnes.  

 

Dnes si Pelikán prý s většinou hnutí ANO nerozumí, 

proto odchází. Stal se obětním beránkem za vydání 
ruského hackera Nikulina do USA, o jeho vydání 

usilovalo také Rusko a angažoval se v něm i prezident 

Miloš Zeman?  
 

Pelikánův příběh je názornou ukázkou, jak ve straně 

Ăjednoho muģeñ můžete snadno vystoupat 

k politickým výšinám, pokud plníte pokyny svého 
vůdce, a naopak jak snad můžete z těch výšin 

spadnout, pokud je neplníte dostatečně. V případě jen 

trochu odlišných postojů se stáváte mužem na odstřel, 
takže je lepší raději sám odejít než čekat na svojí 

Ăpopravu.ñ  
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Pryļ odtud, tady padajË 

mosty, to by se 

v BratislavŊ st§t nemohlo. 

Adieu, Adriano 
 

Tak nám Adriana definitivně končí. Primátorka 

Krnáčová oznámila, že se na podzim uýž nebude 
ucházet o znovuzvolení do funkce. Pro Ăzpovykan® 

Praģ§kyñ je to jistá úleva.  

 

Prý se k tomu Krnáčová rozhodla naprosto dobrovolně 
a napříště se chce věnovat rodině. To už příliš 

věrohodně nezní. Ještě do nedávna totiž Krnáčová 

tvrdila, že bude znovu kandidovat a že má plnou 
důvěru hnutí ANO i Andreje Babiše. Nebyla to pravda. 

Nakonec to jistě byl sám Babiš, kdo jí nařídil, aby už 

nekandidovala. A jak už to tak v Ăhnut² jednoho muģeñ 
chodí, Krnáčové nezbylo než poslechnout.  

 

Podobně to asi bude i s tvrzením, že se napříště chce 

Krnáčová věnovat jen rodině a z politiky se chce 
stáhnout. Proslýchá se, že pošilhává po místě 

velvyslankyně České republiky v Německu. Případně 

by mohla nahradit 
odcházející Lívii 

Klausovou v Bratislavě. 

 
Ať je to ale tak či onak, 

čím dále od Prahy 

Krnáčová bude, tím 

lépe. Praha se z těch 
čtyř tragických let bude 

ještě dlouho 

vzpamatovávat. 

JedinĨm hmatatelnĨm 

vĨsledkem ļtyŚlet® 

spr§vy hlavn²ho mŊsta 

jsou dva eskal§tory ve 

stanici metra trasy A 

Veleslav²n, kter® v 

p§tek Krn§ļov§ 

s Dol²nkem slavnostnŊ 

Ăuvedliñ do provozu. 

Eskal§tory jsou ale uģġ² neģ je obvykl®. Pokud na 

nich bude st§t nŊkdo s kufrem, tak nejde obej²t, 

jako u klasickĨch eskal§torŢ. Podle Dol²nka by 

prĨ v budoucnu mohl vzniknout dalġ² eskal§tor u 

vĨstupn² zast§vky. K tomu ¼ļelu magistr§t udŊl§ 

mezi lidmi anketu. Tak doufejme, ģe to nebude 

trvat dalġ² ļtyŚi roky.  

 
Andrej Babiš zatím horečně shání vhodného kandidáta 

za Krnáčovou. Po ministrech Martinu Stropnickém či 
Robertu Pelikánovi a podnikatelce Magdaleně 

Součkové ze společnosti Ernst & Young to odmítl i 

ředitel pražské ZOO Miroslav Bobek. Nejnověji 

nabídku být lídrem hnutí ANO v hlavním městě 
nepřijal šéf středoevropské Pepsi Josef Neumann. 

 

Hledání kandidáta na 
pražského primátora 

je tedy pro Babiše 

opět 
problematické. Před 

čtyřmi lety se lídra 

podařilo najít také až na 

několikátý pokus. 
Nejdříve z pozice 

jedničky odstoupil 

bývalý primátor za ODS 
přeběhlík Jan Kasl, poté i 

podnikatelka Martina 

Schopperová. Nakonec 
se vedení kandidátky 

ANO v nouzi ujala 

Adriana Krnáčová.  

 
Babišovi se hlásí také 4 

zájemci z řad pražských 

zastupitelů hnutí ANO. 
Zřejmě usoudili, že když 

to mohla dělat Krnda, tak 

pak už to svede každý.  
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Prezidentova koalice 
 

Uplynulé dny nepřinesly žádný posun ve vyjednávání 
o nové vládě. Po krachu vyjednávání mezi hnutím 

ANO a ČSSD můžeme sledovat pokračující bezradnost 

Andreje Babiše a jím zaviněnou politickou krizi.  

 
Předseda ODs Petr Fiala v této souvislosti požádal 

prezidenta Miloše Zemana o schůzku,  aby se mohl 

seznámit s jeho pohledem na současnou situaci a další 
postup.  

 

K návrhu prezidenta na vznik koalice ANO, SPD a 
KSČM  Fiala řekl:  āāNeform§ln² koalice ANO, KSĻM 

a SPD spolehlivŊ funguje od vyhl§ġen² voleb. Prezident 

Miloġ Zeman je jej²m hlavn²m architektem. Nen² proto 

nic pŚekvapiv®ho na tom, ģe ji preferuje i nad§le. Je na 
Andreji Babiġovi, zda chce pŚevz²t zodpovŊdnost za 

vl§du s extremisty a s komunisty. ODS je alternativou 

vŢļi ANO, nebude dŊlat ģ§dnĨ doplnŊk vl§dŊ s trestnŊ 
st²hanĨm premi®rem, kterĨ m§ v z§loze SPD a 

KSĻM.óó 

 

Konec povinné předškolní 

výchovy a pomoc živnostníkům 
 

ODS slavila v tomto týdnu velký úspěch v Poslanecké 
sněmovně s dvěma návrhy zákonů, které ruší 

nesmyslná opatření minulé vlády. Prvním čtením 

prošel nejprve návrh našich poslanců na zrušení 

povinného roku předškolní výchovy a povinnosti 

mateřských škol přijímat i dvouleté děti. Následně 
Sněmovna poslala do druhého čtení také návrh na 

zvýšení limitů výdajových paušálů živnostníků, které 

snížila minulá vláda hnutí ANO, ČSSD a KDU-ČSL, 

zpět na dva miliony korun ročně. ‚āVelikĨm probl®mem 
mal®ho podnik§n² je administrativn² z§tŊģ a n§vrh 

ODS jde pr§vŊ cestou odstraŔov§n² zbyteļn® 

administrativy. ZvĨġen² limitu jsme sl²bili naġim 
voliļŢm,óó uvedla k tomu 1. místopředsedkyně ODS 

Alexandra Udženija. 

 

V Praze zase kolabovala 

doprava 
 

Na 14 hodin ochromil dopravu v Praze a jejím okolí 
zavřený tunel Blanka. Kvůli výpadku bezpečnostních 

zařízení a kamerového systému byl mimo provoz od 

úterního večera až do středy ráno a pak ještě další 
hodiny fungoval jen v omezeném provozu. V okolních 

ulicích mezitím narůstaly kolony, které zablokovaly 

osobní i hromadnou dopravu. 

 
Dopravní problémy se už stávají v Praze pomalu 

tradicí. Není se co divit. Za poslední čtyři roky, kdy 

město spravuje koalice ANO, ČSSD, a Trojkoalice 
(Zelení, Starostové a KDU-ČSL) se totiž nepostavil ani 

centimetr tramvajových tratí či linky metra. Zahájení 

výstavby nové trasy metra I.D primátorka Krnáčová a 

její náměstek pro dopravu Dolínek jen čtyři roky 
slibují.  

 

ĂTen projekt ANO skonļil katastrofou,ñ řekl 
místopředseda klubu zastupitelů ODS Filip Humplík, 

Ăj§ jsem se omlouval Tom§ġi Hudeļkovi za to, ģe jsem 

mu Ś²kal, ģe je nejhorġ² prim§tor. M§m pocit, ģe pan² 
prim§torka Krn§ļov§ je mnohem horġ².ñ 

 


